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Inleiding 
Uit recente artikelen blijkt dat het aantal sportende kinderen in Medemblik met 5,2% is gedaald in 2022 ten 
opzichte van 2018. NH Nieuws en NOC*NSF wijten dit aan de impact van de corona-periode. Bovendien zijn de 
contributies voor de meeste sporten in het seizoen 2022/2023 verhoogd. Het is zorgwekkend om zulke trends te 
zien, vooral gezien de rijke sportgeschiedenis van Gemeente Medemblik. Gemeente Medemblik kent een aantal 
topclubs zoals Radboud-inline skating, handbal en voetbalvereniging SEW. Zij zijn het visitekaartje in en buiten 
Nederland voor Gemeente Medemblik. 
 
Sport draagt essentieel bij aan zowel de mentale als fysieke gezondheid van onze jeugd. Bij sportclubs leggen zij 
sociale contacten, blijven actief en kunnen wellicht hun talenten ontwikkelen tot op topsportniveau. Gezien 
deze context vraagt Hart voor Medemblik zich af welke stappen de gemeente gaat ondernemen om kinderen aan 
te moedigen te blijven sporten. Met name hoe dit zal worden geïntegreerd in het beleid van het nieuwe 
sportbedrijf Medemblik bv, dat de exploitatie van meerdere MFA's en sporthallen gaat overnemen en daarmee 
indirect invloed kan hebben op de contributiekosten. 
 
Deze vragen zijn mede-opgesteld door Thom Meendering, Hart voor Medemblik commissielid op het dossier Sport 
en Jeugd. 
 
1.  Hoe beoordeelt het college de aanzienlijke daling van 5,2 procentpunt in het aantal 

jeugdleden bij sportclubs in Medemblik tussen 2018 en 2022? 
antwoord  Dit is in lijn met de landelijke trend in de sport. Het NOC*NSF rapport ‘Zo sport 

Nederland’ geeft aan dat er twee (hoofd)redenen zijn waarom de jeugd niet sport: 
- Ze vinden dat ze al genoeg bewegen (1 op de 3 niet-sporters) 
- Ze weten niet welke sport ze willen beoefenen (1 op de 4 niet-sporters) 

Daarnaast stelt 12% van de jeugd dat ze geen passend aanbod kunnen vinden. 
2. Is het college op de hoogte van de specifieke redenen voor deze daling in Medemblik? 

Hebben lokale factoren, zoals wijzigingen in contributiekosten of faciliteiten, invloed 
gehad? 

Antwoord Nee, wij zijn niet exact op de hoogte van de specifieke redenen. Ons inziens ligt het 
niet aan de faciliteiten (er is niets gesloten). Contributies zouden een mogelijkheid 
kunnen zijn, echter daarvoor hebben we specifieke regelingen om kinderen in armoede 
te ondersteunen (zie ook antwoord vraag 4). 
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3. Welke maatregelen zijn reeds genomen of worden overwogen om de sportparticipatie 
van jongeren in Medemblik te bevorderen, vooral na de impact van de corona periode? 

Antwoord Door het herijken van het Sportakkoord, leggen wij de nadruk op o.a. de pijler ‘Vaardig 
in Bewegen’. We werken aan initiatieven om extra gymlessen en buitensportlessen in te 
zetten bij basisscholen. Verenigingen kunnen voor initiatieven een beroep doen op het 
budget van het Sportakkoord, waarmee initiatieven om bijvoorbeeld meer mensen aan 
het sporten te krijgen worden ondersteund.   
 
Tevens zijn, door landelijke wetgeving, vanaf 1 augustus 2023 alle scholen in het 
primair onderwijs verplicht om een minimum aantal lesuren bewegingsonderwijs te 
verzorgen. Dit gaat om minimaal 90 minuten per week, verdeeld over minimaal 2 
lessen. Een verdubbeling van het aantal hiervoor. 

4. Hoe reageert de gemeente Medemblik op de vaststelling van NOC*NSF dat de daling 
deels te wijten is aan de corona periode en stijgende contributiekosten? Zijn er plannen 
om de toegang tot sport voor jongeren te vergemakkelijken, bijvoorbeeld door subsidies 
of financiële ondersteuning? 

Antwoord Wij zien vooral de corona periode als de grootste boosdoener. Jongeren hebben andere 
interesses ontdekt, de leden die al een tijd twijfelden over hun lidmaatschap hebben in 
deze periode het ‘laatste zetje’ gekregen. De contributies zijn door clubs over het 
algemeen bevroren (of zelfs niet geïncasseerd) tijdens de corona periode, dus dat zien 
wij niet als reden voor de daling. 
  
Er is voor 2024 gekozen om het volledige bedrag aan (sport)jeugdsubsidies te indexeren. 
Dit zorgt voor een gemiddelde stijging van €282,- te ontvangen voor de verenigingen. 
Daarnaast is er het Jeugdfonds Sport & Cultuur, waarbij minima financiële 
ondersteuning kunnen vragen voor contributie en sportkleding. 

5. Hoe ziet de gemeente de rol van lokale sportverenigingen in het omkeren van deze 
trend en welke ondersteuning wordt overwogen of is al geboden aan deze verenigingen 
om sportparticipatie te verhogen? 

Antwoord Sportverenigingen staan zelf aan de lat om ervoor te zorgen dat ledenaantallen 
toenemen. Wij als gemeente ondersteunen en zijn bereid om (waar nodig) initiatieven 
te faciliteren. Denk hierbij aan de sportpas, waar kinderen kennis kunnen maken met 
sporten. Dit wordt georganiseerd door Sportservice West Friesland. 
 
Sportverenigingen zijn in de corona periode tegemoetgekomen in de gebruiks- en 
servicekosten. Daarnaast hebben we dit jaar alle maatschappelijke organisaties de 
mogelijkheid gegeven om zich in te schrijven voor het energienoodfonds en de 
duurzaamheidssubsidie.  

 
 
Bijlagen 
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https://www.rtlnieuws.nl/sport/artikel/5410345/negen-op-tien-gemeenten-minder-kinderen-lid-van-sportclub 
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